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Zápis z jednání 
 

 
 

 
Pracovní setkání starostů ORP 

 
 
 
 
Přítomni dle prezenční listiny 

 

Omluveni dle prezenční listiny 

Místo konání Hotel Skanzen, Modrá Datum a čas 22.6.2017 (10:00 – 16:00 h) 

23.6.2017 (09:00 – 10:30 h)  
 
 
 

1. Úvod 
 
Pracovní setkání starostů ORP bylo zahájeno dne 22.6.2017 v 10:07 hodin. Úvodního slova se ujal starosta 
města Uh. Hradiště Ing. Stanislav Blaha, tajemník Městského úřadu Uh. Hradiště Mgr. Josef Botek  
a starosta obce Modrá Miroslav Kovářík. 

 
 

2. Spisová služba a archivace dokumentů 
 
Prezentace: Mgr. Lukáš Čoupek, Ph.D., ředitel Státního okresního archívu Uh. Hradiště 
 
Více v prezentaci. 

 
3. Nová Koncepce systému odměňování za výkon funkce členů 

zastupitelstev ÚSC 

Prezentace: JUDr. Dana Šilhavíková, vedoucí Právního odboru MěÚ Uh. Hradiště 

 Seznámení s připravovanou novou právní úpravou systému odměňování zastupitelů územních 
samosprávných celků. Zákon č. 99/2017 zásadně mění zákon o obcích, krajích a hlavním městě 
Praha – zejména systém odměňování.  

Více v prezentaci. 
 
Dotaz: prosím o více detailů k pravomoci zastupitelstva, jež se má týkat zaměstnávání a odměňování 
pracovníků? 
 
JUDr. Šilhavíková: zatím jsem k tomu nic nenašla, neexistují zatím žádné komentáře. Zákon je platný, ale 
není ještě účinný. Bude potřeba vyčkat na metodiku.  
 
Dotaz: ta obdržená tabulka obsahuje minimální částky a dál bude rozhodovat zastupitelstvo? 
 
JUDr. Šilhavíková: jsou to návrhy, vychází to z násobku průměrné mzdy, může se to i změnit, je na to ještě 
půl roku. Jsou stanoveny maximální částky u neuvolněných členů a u uvolněných členů je částka 
stanovena přesně. Bude ale záležet na tom, jak to bude schváleno. 
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4. Aktuální informace z Ministerstva vnitra 

 
Prezentace: Mgr. Zdenka Janůšková, vedoucí oddělení dozoru Zlín, odbor veřejné správy, dozoru  
a kontroly MVČR 
 
 Prosíme vás, abychom konzultovali vyhlášky v návrhu, abyste používali oficiálně datovou schránkou, 

každá vyhláška by měla být poslána datovou schránkou.  
 
Problematika nočního klidu 

 Aktuální problematika, se kterou se setkáváme, je řešení nočního klidu. Na Hradišťsku je minimum 
vyhlášek, ale aktuálně zaznamenáváme boom na Kroměřížsku a Vsetínsku.  

 Doteď jsme nezkoumali, které akce si do vyhlášek obce uváděly. Problém nastává, když tato akce 
může být vícedenní. Z hlediska nálezu ústavního soudu je potřeba, aby vyhláška upravovala akce, 
které mají být dostatečně předvídatelné a výjimečné.  

 Předvídatelnost by již měla být patrná z  vyhlášky. Chceme, aby už z ní bylo patrné např. to, že se 
jedná o noc ze soboty na neděli. Buď se vyhlášky vytváří na dobu neurčitou, nebo na daný kalendářní 
rok, tzn., že tam jsou konkrétní termíny. Někdy je to obecně a není tam zaručena předvídatelnost.  

 Problém je i s výjimečností, je potřeba zdůvodnit, proč je akce výjimečná. Proto chceme od obcí toto 
vyjádření.   

 Tyto vyhlášky jsou opravdu specifikum. Mění se nyní přestupkový zákon, bude vydán nový metodický 
materiál ohledně nočního klidu, nová vzorová vyhláška.  

Vyhlášky o školských obvodech 

 Nejčastěji se setkáváme s tím, že obce vydávají vyhlášky o školských obvodech, aniž by ji musely 
vydat. Např. je zřizovatelem jedné mateřské školy, pak školským obvodem je celé území obce, tudíž ji 
vydávat nemusí - je to nadbytečná obecně závazná vyhláška.  

 Trochu v rozporu se zákonem je, pokud se vymezí samostatný školský obvod pro jednotlivá místa 
poskytovaného vzdělávání, tzn. odloučená pracoviště, dále pokud se vymezí školské obvody pro 
konkrétní třídy. 

 Doporučujeme označovat školy v  rejstříku škol a školských zařízení a rozlišovat, zda se jedná  
o školský obvod nebo část školského obvodu. Důležité je pro každou školu vymezit samostatný 
spádový obvod, velikost by měla odpovídat kapacitám jednotlivých škol, obvody by se neměly 
překrývat a spádové obvody by měly překrývat celé území obce. 

Místní poplatky 

 Bude novela zákona o místních poplatcích, avizujeme, aby obce přistoupily ke konci roku ke změnám 
obecně závazných vyhlášek, můžete se na nás obracet s dotazy. Bude nová metodika k místním 
poplatkům, nové metodické materiály budou zaslány.  

Problematika zákazu konzumace alkoholických nápojů a zákazu kouření 

 Byl zaslán metodický materiál k vydání vyhlášky.  

 
Dotaz: od 1.9.2017 má být účinný zákon o střetu zájmů, máte k tomu nějaké informace? 
 
Mgr. Janůšková: nemáme v kompetenci, můžeme případně zjistit.  
 
Dotaz: co když si na akci na veřejném prostranství přinese občan svůj alkohol? 
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Mgr. Janůšková: můžete upravit i zákaz konzumace.  
 
Dotaz: které vyhlášky jsou povinné?  
 
Mgr. Janůšková: tam kde vybíráte poplatky, musíte mít schválenou vyhlášku – tzn. místní poplatky. A pak 
záleží na systému (např. pokud máte vyhlášku o poplatku za odpad, tak musíte mít vyhlášku o způsobu 
nakládání s odpady). 
 
Dotaz: pokud nebude poplatek za psy, tak zrušíme vyhlášku a nemusíme vést ani registr psů? 
 
Mgr. Janůšková: nemusíte. 
 
Střet zájmů 
 
JUDr.  Šilhavíková: v tomto roce se bude 2x provádět střet zájmů - do 30.6., a nově pak v termínu mezi 
říjnem a listopadem elektronicky na ministerstvo spravedlnosti na jeho formuláři.  
 
Mgr. Janůšková: dohledala jsem na ministerstvu vnitra, že na ministerstvu spravedlnosti bude připravena 
metodika a bude zveřejněna na stránkách ministerstva spravedlnosti během letních měsíců. 
 
 
5. Informace z oblasti předškolního a základního vzdělávání 
 
Prezentace: Mgr. Dalibor Blecha, odbor školství, mládeže a sportu KÚ ZK (informace z oblasti základního 
vzdělávání) 
 
Účastníci mají k dispozici prezentaci, kde jsou veškeré odkazy. 
 

 Obce, které nezřizují MŠ, ZŠ, mohou zajistit, aby jejich děti mohly navštěvovat školu v blízkém okolí 
tím, že se s jinou obcí dohodnou na vytvoření společného školského obvodu. Dojde k sepsání dohody 
mezi obcemi, vznikne obecně závazná vyhláška, ve které se prohlásí obec za část společného 
školského obvodu. Tímto se děti z obce, na které se vztahuje povinné školní vzdělávání, budou mít 
možnost dostat na školu či školku ve svém okolí. Obce se musí dohodnout na financování provozu 
školských zařízení. 

 V případě, že má zřizovatel zaplněnou kapacitu MŠ a objeví se děti, které dostaly odklad k povinné 
docházce v ZŠ, je možné pro ně vytvořit tzv. přípravnou třídu, která má sice mít minimálně 10 dětí, ale 
zřizovatel pro ně může udělit výjimku z minimálního počtu dětí.  

 
Dotaz: kdo zaplatí přípravnou třídu? 
 
Mgr. Blecha: pokud nebude mít ta přípravná třída výjimku a bude tam minimálně 10 dětí, platí se to ze 
státního rozpočtu skrz krajský úřad. Pokud je jich méně než 10, tak zřizovatel doplatí to, co tam chybí. 
 
Dotaz: v Nedakonicích máme problém - o žáky se nám po 5. třídě přetahují 2 školy - ze St. Města nebo 
Polešovic. Když sepíšeme smlouvu např. se St. Městem, musí pak děti chodit do St. Města? 
 
Mgr. Blecha: pokud byste měl smlouvu jen ze St. Městem, tak rodiče mají právo ze zákona přihlásit své 
dítě k povinné školní docházce u jakékoliv jiné obce. 
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Prezentace: Mgr. Věra Korcová, odbor školství, mládeže a sportu KÚ ZK (informace z oblasti předškolního 
vzdělávání) 
  

 Změn je hodně, nejen pro obce, ale i pro rodiče.   
 První změna platná již od 1.9.2017 - do zákona se dostala spodní hranice věku dětí, které mohou být 

přijaty do MŠ, v současné době nemůže MŠ přijmout dítě mladší než 2 roky.  
 Další velká změna platí od 1.1.17, kdy je povinné předškolní vzdělávání pro děti od 5 let. Všichni 

rodiče musí tyto děti přihlásit k povinnému vzdělávání, pokud ještě nenavštěvují žádnou MŠ, která je 
zapsána do rejstříku škol.  

Dotaz: ta hranice 5 let se počítá odkdy? 
 
Mgr. Korcová: vždy se vztahuje k zahájení začátku školního roku – tzn., že když dosáhne 5 let v dubnu, 
vztahuje se tato povinnost k začátku školního roku, tj. k září daného roku.   
 
Dotaz: máme ZŠ, nemáme naplněnou kapacitu, ale děti chodí jinam. Chybí nám děti a my musíme 
doplácet, co na to říká zákon? 
 
Mgr. Blecha: zákon říká, že rodič má právo vybrat si školu, kam děti mohou docházet. 
 
Připomínka p. starosty obce Tupesy – Mgr. Vávry: součástí naposledy přijaté novely školského zákona byla 
rozsáhlá tabulková příloha, která řešila právě požadavky nás malých obcí a která přepokládala nějaká čísla 
počtu žáků ve třídách, za které stát zaplatí náklady na přímou výukovou pedagogickou práci. Zákon vytvořil 
řadu nároků, ale říká, že prováděcím předpisem se budou řešit podrobnosti. To měla řešit vyhláška. Vláda 
odmítá vyhlášku vydat a vůbec se jí zabývat.  Znamenalo by to obrovské dopady do obecních rozpočtů, 
kapacita třídy MŠ se bude snižovat dle toho, zda budete mít děti inkludované. Můžeme mít velké problémy. 
Apeluji na všechny z nás, kteří máme zřízené mateřské školky. Kdybychom si vytvořili školské obvody za 
stávajících podmínek, že si upřednostníme vlastní děti, tak uděláme problémy všem okolním, kteří školku 
nezřizují. Poslanci vůbec nedomysleli, co dělají.  
 
 
6. Informace o aktivitách a realizaci Místního akčního plánu vzdělávání 

(MAP) 
 

Prezentace: Ing. Dana Stojnová, vedoucí Odboru kultury, školství a sportu MěÚ Uh. Hradiště 
 Bc. Hana Malovaná, Místní akční plán vzdělávání MAP    
 
 Informace o projektu. 
 Informace o průběhu realizace - proběhla celkem 3 jednání, a to v červnu 2016, září 2016, červnu 

2017.  
 Doplňující informace o průběhu realizace, byly vytvořeny pracovní skupiny – pro čtenářskou  

a matematickou gramotnost, rozvoj dovedností a ICT, inkluzivní vzdělávání a podpora dětí a žáků, 
předškolní vzdělávání, neformální vzdělávání.  

 Návaznost na krajský akční plán - spolupráce s krajem. 
 Navazující aktivity -  MAP2 a implementační akční plán.  

Více v prezentaci. 
 
Ing. Stojnová: navazující aktivity -  MAP2 a implementační akční plán - náklady na oba projekty budou činit 
celkem 11 mil. Kč. Předpokládaná spoluúčast je 5 %, tj. 550 tis. Kč. Pokud se budete chtít vy jako obce 
podílet na realizaci, očekává se od vás finanční příspěvek. Během prázdnin Vám bude zaslán dopis, 
budeme chtít znát vaše stanovisko. Finanční spoluúčast by měla činit cca 55 Kč na žáka ZŠ a 55 Kč na 
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žáka MŠ. Když budeme vstupovat do výzev, budeme muset již znát vaše stanovisko a mít váš souhlas, že 
se budete na financování spolupodílet. Připravujeme vám i znění návrhu usnesení do vašich orgánů. 
 
Dotaz: mohli byste co nejrychleji poslat znění tohoto usnesení? Abychom to mohli dát do zastupitelstev? 
 
Ing. Stojnová: bude nám to stačit cca v říjnu. Budeme se snažit dopis zaslat v prvních červencových dnech. 
 
Dotaz: na co budou ty navazující projekty zaměřeny?  
 
Ing. Stojnová: bylo v prezentaci, jedná se o implementační projekt MAP, který bude uvádět do praxe závěry 
stávajícího akčního plánu, který realizujeme a tzv. MAP 2 bude dále rozvíjet MAP1.  
 

 
7.  Územní studie krajiny SO ORP Uherské Hradiště  

 
Prezentace: Ing. Rostislav Novosad, vedoucí Odbor stavebního úřadu a životního prostředí MěÚ  
Uh. Hradiště 
 
Více v prezentaci. 
 

8. Informace Stav projektu státní silnice R - D/55  
 
Prezentace: Ing. Rostislav Novosad, vedoucí Odbor stavebního úřadu a životního prostředí MěÚ  
Uh. Hradiště.  
 
 Stavba bude propojovat Olomouc s Břeclaví. Cíl stavby: vymístění tranzitní dopravy, snížení hluku, 

exhalací atd. 
 Připojení obcí na komunikaci – projekty jsou zpracovány tak, že veškeré stávající veřejné účelové 

komunikace zůstanou zachovány a budou řešeny v rámci mimoúrovňového křížení s touto dálnicí. 
Někdy je to složité s výkupy pozemků. Podílíme se i my na vyvlastňování pozemků, jsme 
vyvlastňovací úřad pro celé ORP. Je to složitý proces, který zasahuje do vlastnických vztahů.  

 
Více v prezentaci. 
 
Dotaz: jaká je aktuální výkupní cena? 
 
Ing. Novosad: záleží na typu pozemku, většinou se jedná o ornou půdu, ze zákona je to 8násobek ceny. 

 
Dotaz: kdy se plánuje výkup Polešovice – Nedakonice? 
 
Ing. Novosad: je to ve fázi příprav a povolování. 
 
 

9. Informace z oblasti krizového řízení a ochrany obyvatel  
 
Prezentace: Ing. Lumír Lacka, útvar kanceláře starosty MěÚ Uh. Hradiště 

 
 Vybrané oblasti prezentované v minulých letech – snaha dostat se mezi občany, doporučujeme 

zveřejňovat informace z oblasti ochrany obyvatel na internetových stránkách obce, např. důležité 
odkazy.  

 Krizová karta obce – jedná se o doporučení, zpracování neukládá žádný zákon, je snahou, aby byla 
zřízena v každé obci. Je to podklad, kterým i formálně prezentujete připravenost obce na krizové 
situace, měla by být stručná. 

 Kontroly obcí podle krizového zákona - je vize, že kontrola proběhne každé 3 roky. Žádáme o přípravu 
protokolu z minulé kontroly. Následné kontroly mají stejný obsah, stejné otázky. 
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 Výskyt viru ptačí chřipky u ptactva v letošním roce – základní opatření, důležité aktuální odkazy o dané 
problematice.  

 Prezentace Vám bude dostupná, připravuje se leták s informacemi pro veřejnost. 
 V případě jakýchkoliv dotazů se na mne můžete obrátit, dotazy směrovat prosím e-mailem. 

Více v prezentaci. 
 

 
 

10. Nový zákon o odpovědnosti za přestupky a řízení o nich účinný od 
1.7.2017  

 
Prezentace Bc. Ondřej Čubík, vedoucí Odboru dopravních a správních agend MěÚ Uh. Hradiště 
 

 Od 1.7.2017 nová právní úprava – balíček zákonů: 
- zákon č. 250/2016 Sb. (o odpovědnosti za přestupky a řízení o nich),  
- zákon č. 251/2016 Sb. (zákon o některých přestupcích),  
- dále změnový zákon č. 929/2016 Sb. – mění 250 zákonů, sjednocuje terminologii, poslední 

informace je, že 19.6.2017 jej prezident podepsal.   
 Nově se zavádí přestupek jednání fyzické podnikající a právnické osoby. 
 Zavedení nových pojmů pro praxi. 
 Mění se sankce, pojem správní trest. 
 Změna promlčecí doby – v současné době je 1 rok, nově to budou 3 roky. 
 Zavádí se institut mimořádného snížení výměry pokuty. 
 Mění se systém návrhových přestupků. 
 Pokud budete cokoliv potřebovat, klidně mi zavolejte, stavte se osobně. 

 
Více v prezentaci.  
 
 

11. Nařízení EU č.679/2016 o ochraně osobních údajů (GDPR) 

 Prezentace: Mgr. Josef Botek, tajemník MěÚ Uh. Hradiště  
 Mgr. Ing. Marek Rybnikář, vedoucí Živnostenského odboru MěÚ Uh. Hradiště 
 
 Nařízení EU, které se bude týkat veškeré veřejné správy, tzn. všech obcí a měst v ČR. 
 Bylo schváleno již v r. 2016, účinnost v celé EU od 25.5.2018, ještě je dost časového prostoru se 

připravit. 
 Možná vám přicházejí e-maily od různých firem, buďte opatrní, nepodléhejme panice, vše si 

prostudujme a postupujme společně. 
 Nařízení by mělo upravit zákon o ochraně osobních údajů. 
 Doporučený postup jednotlivých subjektů – seznámit se s dopady. Měli bychom udělat analýzu, co 

všechno bude potřeba přijmout, měli bychom připravit interní směrnici a opravit dokumenty tak, aby 
odpovídaly tomuto nařízení. 

 Uvádí se tzv. osoba pověřence - u nás to bude Mgr. Ing. Marek Rybnikář. 
 Dozorový orgán – v ČR to bude Úřad na ochranu osobních údajů. 
 Měli jsme již první jednání na KrÚ Zlínského kraje, krajský úřad se chopí zpracování nějaké metodiky, 

ta by pak měla přejít na ORP – na Uh. Hradiště. My se pak budeme domlouvat, jak budeme 
postupovat v rámci našeho úřadu a eventuálně dáme i vám nějaká doporučení, jak byste mohli 
postupovat.   

 Pokud budete chtít jakékoliv informace – p. Rybnikář bude mít ve své gesci, bude jezdit na semináře, 
bude vás informovat o postupech.  Pokud to půjde, doporučíme pro vás nějaký postup, aby to pro vás 
bylo co nejméně zatěžující. 

 
Více v prezentaci. 
 
Dotaz: můžete více objasnit problematiku, o co se jedná?  
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Mgr. Botek: jde o to, aby se zpracovávaná data nedostala tam, kam nemají. Budete muset mít popsán 
postup, jak s těmito údaji nakládáte.  
 
Mgr. Ing. Rybnikář: je to obdoba dnešního zákona na ochranu osobních údajů. Takže pokud již s tímto 
zákonem na úřadu pracujete, tak to pro vás nebude tak těžké.  Jsem vám k dispozici, dotazy můžete 
zasílat e-mailem.  
 
Dotaz: jakou to má souvislost např. s krádeží – např. PC? 
 
Mgr. Botek: pokud to nebude vaší vinou, tak za to nemůžete. Vaší povinností bude nahlásit krádež do  
72 hodin. 
 
 
12. Projekt střednědobý plán rozvoje soc. služeb na  

Uherskohradišťsku III 
 

Prezentace: PhDr. Petra Karlíková, vedoucí Odboru sociálních služeb MěÚ Uh. Hradiště 
 
Více v prezentaci. 

 
 

13. Příprava Slováckých slavností vína a otevřených památek 2017 
 
Prezentace: Mgr. A. Antonín Mach, ředitel Klubu kultury Uh. Hradiště  
 

- Unikátnost akce. 
- Význam pro celý region (restaurace, hotely). 
- Financování. 
- Pestrost akcí – cca 200 pořadů během 2 dnů. 

 
 
Formální část programu prvního dne byla ukončena v 16:00 hodin. 
 
Pokračování v pátek 22. června 2017 od 9:00 hodin. 
 

14. Region Slovácko – informace o činnosti v roce 2016 a plán aktivit 
na rok 2017 

 
Prezentace: Ing. Lenka Durďáková, tajemnice Sdružení pro rozvoj cestovního ruchu Region Slovácko 
Hradiště  
 

- Fungují na principu destinačního managementu = spolupráce a kooperace mezi subjekty 
cestovního ruchu jak ve veřejné správě, tak v soukromém sektoru 

- Region Slovácko byl založen v roce 1999  
- Hlavní cíl: jednotná propagace regionu Slovácko 
- V roce 2011 získali ocenění EDEN od Evropské komise 
- Od roku 2017 na rozvoj cestovního ruchu přispívá i Zlínský kraj a mohli bychom i požádat v případě 

druhé výzvy na MMR o dotaci na rozvoj destinačních managementů. V rámci prvního kola výzvy 
jsme nesplnili podmínky. Čekáme na změnu podmínek, abychom mohli požádat na podzim.  

- Oblast cestovního ruchu tvoří min. 5% HDP  
 
Více v prezentaci.   
 
Dotaz: co ta konkurenční Jihomoravská odnož, jaká je situace, jaký je stav? 
 
Ing. Durďáková: na Jihomoravském kraji vzniklo několik organizací. Konkurence jako taková nám nevadí, 
pokud je v souladu se slušným chováním, ale toto se nestalo. Víme, že ten Region Slovácko, destinační 
společnost, zájmový spolek se sídlem v Hodoníně stále existuje, ale teď se ubírají na bázi tisku 
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propagačních materiálů, kdy oslovují jednotlivé subjekty, kteří si u nich v podstatě zadají reklamu za nějaký 
poplatek a oni ten materiál vytisknou. My jsme učinili právní kroky k tomu, abychom zamezili jednak 
zneužívání našeho loga, dobrého jména, webových stránek, aby používali naši konkurenční nabídku. 
Nebylo to úplně jednoduché, snažili jsme se o to nejdřív smírnou cestou, což se nám však nedařilo, takže 
jsme prostřednictvím právníka na ně zatlačili, teď se stáhli do ústraní. Může však přijít jakákoliv odezva 
z jejich strany, počítáme s tím, že se to může stát.  
 
Ing. Blaha: velmi smírnou cestou jsme vyloučili pana Kalouska z Regionu Slovácko, kontaktovali jsme 
právníka, se kterým řešíme věci týkající se ochranné známky a další záležitosti. V minulosti to nebylo 
dostatečně ošetřené, což se podcenilo.  
 
Miroslav Kovářík (starosta obce Modrá): zkušenost k propagaci, co pozoruji za ty roky, co jsme to rozbíhali, 
tak nejúčinnější jsou akce s novináři – máme dohodu s hotelem v Luhačovicích, akce se konají 2x, někdy 
i vícekrát ročně a jsou zvaní různí novináři, někdy i ze zahraničí (Slovensko, Rakousko). Děláme pro ně 
VIP akce, ukázky apod., aby měli o čem psát. V návaznosti vždycky na ty novináře jedou televize. Např. 
Slováci hodně spolupracují s Markýzou na těchto propagačních věcech a už 2x televize Markýza odvysílala 
v hlavních zprávách v návaznosti po tomto setkání televizní šot, což mělo za následek desítky tisíc 
návštěvníků ze Slovenska. Přes ta média je propagace nejmasivnější.  
 
Ing. Blaha: je to určitě dobrý podnět. 
 
Ing. Durďáková: zatím jsme tuto formu propagace nemohli organizovat, neboť to řeší Czech turismus 
v rámci celé republiky.    
 
Dotaz: jaká je spolupráce s Centrálou cestovního ruchu? Vím o nějakých změnách, jaké se tam chystají. 
Ing. Durďáková o tom mluvila jako o velké výzvě, jestli je to teda rozumná spolupráce, zda dají Regionu 
Slovácko nějaké peníze? 
 
Ing. Durďáková: peníze nám nedává centrála, ale ty peníze se navýšili v rámci rozpočtu ZK, nejsou 
odebrané z jejich rozpočtu. Co pro nás dělá centrála? My jsme vznikli v roce 1999 a oni v roce 2005. 
Region Slovácko měl připravené produkty, webové stránky, datové sklady, propojilo se to vzájemně 
s centrálou a centrála na základě těchto již hotových věcí řídila cestovní ruch. Historicky tady provázanost 
běžela nějakým směrem a teď se snaží, aby běžela opačným směrem s tím, že chtějí Slovácko ořezat na 
hranice Zlínského kraje. S tím my teda nesouhlasíme. Co se týká těch konkrétních kroků ve spolupráci, na 
Centrále jsme měli několik setkání, ale zatím jsme se nedostali k tomu, aby nám řekli toto je naše pole 
působnosti, toto je vaše pole působnosti. Když si vezmeme, že Centrála zaměstnává 5 zaměstnanců, u nás 
je 1 a kousek, ať si každý udělá obrázek sám. 
 
Ing. Blaha: činnost Centrály postrádá koncepci, dlouhodobou strategii.   
 
Ing. Mařák: není tak dávno, co byla Centrála cestovního ruchu hodnocena jako jedna z nejlepších. Bylo to 
na základě návštěvnosti Zlínského kraje.  
 
Ing. Durďáková: vzhledem k tomu, že neexistuje žádný jiný destinační management, než Region Slovácko, 
tak Centrála nemá jiného oponenta než nás. My jsme věčnými oponenty, proto možná ta naše pozice 
na poli cestovního ruchu je vnímána a prezentována velmi negativně. 
 
Miroslav Kovářík: na druhou stranu se za poslední dobu se spolupráce zlepšila, ty akce s novináři pořádají 
oni. 
 
Ing. Blaha: ano, ale to pořádají Luhačovice a Centrála to platí. Není to koncepčně řešené. 
 
Dotaz: je nějaká reálná spolupráce s Jihomoravským krajem, že by něco podpořili? 
 
Ing. Durďáková: tam v roce 2009 vyhořel projekt Region Slovácko se sídlem v Hodoníně, takže tam určité 
rozpaky na tom Hodonínsku jsou. Mají k tomu hodně odmítavý postoj, ale tím, že tam vznikl Region 
Slovácko - destinační společnost ještě současně se Svazem cestovního ruchu Jižní Moravy, jež jsou 
personálně propojené. A to co udělal ten destinační management nám s tím logem, webovými stránkami, 
tak to udělali oni Centrále cestovního ruchu Jižní Moravy.  A současně s tím tam vznikla třetí organizace 
Turistická asociace Slovácko, zájmový spolek – ta se tam vyselektovala z MAS Dolní Morava, Kyjovské 
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Slovácko v pohybu, Strážnicko a Horňácko, funguje na obdobném principu jako my, vidíme tam určitou vůli 
a možnost k navázání partnerství.  
Je to aktuálně jediná cesta, jak se spojit s jihem.  
 
Dotaz: finanční podpora z tama není žádná? 
 
Ing. Durďáková: to určitě ne, oni budou fungovat na stejném principu sdružení jako my. Pokud je certifikuje 
Jihomoravský kraj, tak by měli získat stejné finanční prostředky z kraje, jako my ze Zlínského kraje. Jenom 
je potřeba najít spojení, abychom o dotace z MMR vystupovali jako jedna organizace, jeden celek, 
abychom neštěpili Slovácko. 
 
Dotaz: v jaké výše je podpora ze Zlínského kraje?  
 
Ing. Durďáková: 
500 tis. Kč na rozvoj organizace 
100 tis. Kč na marketing  
300 tis. Kč musíme mít vlastních 
 
Úplně stejný model mají v Jihomoravském kraji, ale protože tam nikoho necertifikovali, tak zatím nikomu 
ty prostředky neposkytli. 
 
 

15. Baťův kanál – informace o činnosti v roce 2016 a plán aktivit 
na rok 2017 

 
Prezentace: Ing. Ivan Mařák, projektový manažer Sdružení obcí pro rozvoj Baťova kanálu a vodní cesty na 
řece Moravě  

 
- Seznámení s historií Baťova kanálu 
- Zpracovává se studie proveditelnosti na průplav Dunaj – Odra – Labe, provozovatelé plavby 

na Baťově kanále v části Zlínského kraje se ozývají, protože trasování průplavu Dunaj – Odra – 
Labe je v podstatě totožné s Baťovým kanálem a tím by došlo k zániku Baťova kanálu v části 
Spytihněv – Staré Město 

- Baťův kanál je v současné době technickou památku  
- Obnova plavby začala v roce 1995 
- Seznámení s vývojem počtu návštěvníků Baťova kanálu 
- Propojení naší části až po Skalici je možné, kdy na vodním toku Radějovka by měla vzniknout 

plavební komora, čímž by došlo k prodloužení plavební cesty z Hodonína až do Kroměříže 
- Seznámení s plánovanými aktivitami v roce 2017  
- Způsoby financování 
- Cyklostezka Otrokovice - Kvasice 

 
Více v prezentaci.   

 
Závěr 
 
Společné jednání starostů bylo ukončeno dne 23. června 2017 v 10:30 hodin.  
Tento zápis není doslovným záznamem průběhu jednání. 
 
 
V Uherském Hradišti 30. června 2017 
 
 
 
 
Zapsaly: Ing. Libuše Ondruchová   
    Ing. Jana Kozelková 
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